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pompen; zowel van het materiaalgebruik als van 
de energieprestatie. De conclusie is dat (hybride) 
warmtepompen in de bestaande bouw vrijwel 
altijd beter zijn voor het milieu dan een cv-ketel. 
Dat komt omdat de milieu-impact van materialen 
relatief klein is ten opzichte van de impact van het 

wordt verbruikt.
 
Bron: Ministerie van Binnenlandse 
Zaken en Koninkrijksrelaties 

energieverbruik. Hoeveel beter de 
(hybride) warmtepomp is, hangt  
af van de situatie, de gekozen 
warmtepomp met bijbehorend  
koudemiddel en de verhouding 
tussen groene en grijze stroom die 
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Watertappunten op Schiermonnikoog  
Reizen gaat gepaard met de uitstoot van CO2. Dat 
geldt ook voor het reizen met een veerdienst, 
zolang de schepen nog varen op fossiele brand-
stof. Om die CO2-uitstoot te compenseren, heeft 
Wagenborg Passagiersdiensten een compensatie-
fonds in het leven geroepen.  
Passagiers van de veerdiensten naar Schiermon-
nikoog en Ameland hebben de keuze om een vrij-
willige toeslag te betalen en daarmee te helpen 
de uitstoot van hun overtocht te compenseren. 
Wagenborg garandeert een budget van 30.000 
euro per jaar. Eilanders kunnen projecten indienen 
die voor financiering uit het fonds in aanmerking 
komen. 

In 2022 heeft de werkgroep Fairtrade/SDG  
Schiermonnikoog een voorstel ingediend voor een 
aantal watertappunten op het eiland.  
 
De filosofie er achter is dat door het navullen van 
flesjes water, minder plastic flesjes naar het eiland 
vervoerd hoeven te worden. Jaarlijks komen er 
honderdduizenden flesjes water naar Schiermon-
nikoog. Het transport van al die flesjes, maar ook 
de verbranding van de lege flesjes, zorgt voor 
uitstoot van veel CO2 en vervuiling van de natuur 
op het eiland. 
 
Tekst: Wil Kroon; foto's via Harry Alers 

Het eerste watertappunt, nabij de rode vuur-

toren, werd in april 2022 in gebruik gesteld. 

Inmiddels zijn er vijf punten gerealiseerd.

Nu al kan geconstateerd worden dat er 

gretig gebruikt wordt gemaakt van deze 

gratis drinkwaterpunten.

Eén van de initiatiefnemers Harry Alers met burgemeester 

Ineke van Gent.


